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2022 var ett valår, vilket innebär att det är två olika regiongrupper som har varit 

verksamma under året.  

 
Mellan januari och november var det förra mandatperioden med Anna Hammar 

som gruppledare och regionråd som satt i regionfullmäktige, och mellan 

november och december var det ny mandatperiod med Elisabeth Björk som 

gruppledare. Anna Hammar var regionråd till och med 2022-12-31. 
 
Styret i Region Värmland bestod föregående mandatperiod av sex partier, (M), 

(L), (KD), (SiV), (C) och (MP) som kallade sig Värmlandssamverkan och styrde i 

minoritet. Innevarande mandatperiod består styret av (V), (S) och (C) som styr i 

majoritet. 

 
På sista sidorna i dokumentet hittar ni förteckning över de förtroendevalda. 
 

Före valet – arbetet i opposition 
I februari röstade Vänsterpartiet igenom en återremittering i ärendet Klaralab 

vilket stoppade en avveckling av verksamheten, med motiveringen att ärendet 

skulle återkomma med ett utvecklat och genomförbart förslag för att kunna 

fortsätta driva delar av verksamheten, samt utreda vilka risker som fanns med en 

total avveckling utifrån ett barnperspektiv. Detta ledde till en undersökning om 

möjligheterna att kunna bedriva verksamheten vidare som dock landade i 

förslaget om avveckling på nytt, vilket också beslutades i februari 2023. 

 
Under våren startades flera försök med sex timmars arbetsdag på alla tre 

Värmländska sjukhus, mer rättvisande är att säga arbetstidsförkortning då 

försöken var lite olika utformade. Försök gjordes i Karlstad på akuten och på 

slutenspykiatrin. På slutenpsykiatrin var försöket att jobba ständig helg. Försöket 

på akuten fick avbrytas då det var personalbrist och medarbetarna fick arbeta 

mycket övertid. I Arvika och Torsby var försöket för de över 62 år, i Arvika 

pågick försöket hela provperioden medan det i Torsby fick avbrytas då det 

inverkade negativt på vårdadministratörerna som deltog i försöket. Det försök 

som genomfördes i sin helhet gav mycket goda resultat och efter utvärderingen 

presenterats gav majoritetsstyret SCV i uppdrag till förvaltningen att arbeta fram 

hur vi kan fortsätta med det i större skala. 
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Vänsterpartiet gjorde i juni ett budgetsamarbete med Värmlandssamverkan. I 

budgeten fick Vänsterpartiet igenom 80 miljoner extra i lönesatsningar på 

personal i vårdnära arbete. 
 
En ny behandlings- och samtalsmottagning för våldsutsatta öppnades i september 

som ett resultat av en motion från Vänsterpartiet. En viktig del som vi varit med 

och drivit igenom är att mottagningen blir avgiftsbefriad. 
 
Motioner 
Motion av Anna Hammar (V) m.fl. om Tillgänglig tandvård för fler 

värmlänningar 
Ledde till en ändring av kreditstrategin under 2022, motionens första att-sats fick 

med anledning av det bifall i fullmäktige mars 2023.  
 

Svar på motion 

Svar på motion av Anna Hammar (V) m.fl. om Miljövänlig och snabb transport av 

blodprover för bättre service i hela Värmland- Motionen blev bifallen 

 
Svar på motion från Anna Hammar (V) m.fl. om att underlätta rekrytering av 

tandläkare -Motionen blev besvarad 

 

Politiska initiativ 

I april lade Vänsterpartiet ett politiskt initiativ i Kollektivtrafiknämnden om 

sänkta biljettpriser i kollektivtrafiken. Förslaget var att halvera biljettpriserna 

under ett halvårs tid och tanken var att bidra till att fler väljer fossilfri trafik samt 

att hjälpa de som får sin ekonomi försämrad i och med högre inflation och som 

har minst möjlighet att bära det. Initiativet blev avslaget med motiveringen att 

ramen för nämndens budget redan var beslutad och att förslaget inte ryms inom 

den ramen utan att skapa behov av att dra ner på trafik vilket skulle ge 

långtgående effekter.  

 
Vid arbetet med budgeten för 2023 beslutade dock Regionfullmäktige att sänka 

biljettpriserna på enkelbiljett och frysa periodbiljetterna. Vänsterpartiet var 

drivande i frågan.  

 

Media 

Det har överlag varit ganska svårt att få intresse från media som ett mindre 

oppositionsparti. Under 2022 är det som har uppmärksammats framför allt de 80 

miljonerna som vi drev igenom i budgetsamarbetet med minoritetsstyret, vårt 

förslag om prissänkning på biljettpriser i kollektivtrafiken och arbetet med 

arbetstidsförkortning. 

 

 

 

https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzM5OTI2MDAmYy0tZG9jdW1lbnQvYjRkYjM5NzQtNGQ5NC00NGJjLTgyZWItYTEzNjJhOTU2ODA1JmQmMQ==
https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzQxMzE5MTUmYw==
https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1wcmVhZGVyLzQxMzE5MTUmYw==
https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1kb2N1bWVudC8zZTBhOTU0NS01MTgyLTRlMjMtOTM1Zi03OGYzN2U0Mjk5M2QmZCYxLS1wcmVhZGVyLzUwMTQ2MDYmYw==
https://www.netpublicator.com/documents/read#LS1kb2N1bWVudC8zZTBhOTU0NS01MTgyLTRlMjMtOTM1Zi03OGYzN2U0Mjk5M2QmZCYxLS1wcmVhZGVyLzUwMTQ2MDYmYw==
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Efter valet – arbetet i majoritetsstyre 
Valrörelsen  

Den regionala valrörelsen 2022 innehöll sedvanliga debatter, torgmöten och 

kampanjande. PRO hade sin traditionella debatt men det hade betydligt lägre 

deltagande då marknadsföringen var bristfällig. Utöver det var det debatter om 

matproduktion i Värmland, funktionsrätt, Kristinehamns folkhögskola samt en 

debatt anordnad av SVT som resulterade i tre korta klipp som visades på SVT 

Värmland. Elisabeth Björk deltog i samtliga debatter. 

 
Flera organisationer valde att göra filmer med kandidater istället för att anordna 

debatter. Det var Konstfrämjandet Värmland, Riksidrottsförbundet-Sisu, LRF och 

biblioteket i Karlstad. Elisabeth Björk deltog i samtliga filmer. 

 
Gällande valmaterial så ingick Värmland i ett samarbete med 17 andra regioner 

där det togs fram en regional film i lång (1 minut) och kort (15 sekunder) version, 

en tidning och ett flygblad. Utöver det byggdes också en bilddatabas med 

vårdrelaterade bilder samt filmer om vård. Det var första gången som samarbetet 

gjordes och var ett sätt att lyfta de regionala frågorna och ge dem större utrymme i 

valrörelsen. Det var ett bra samarbete som också lett till ett vidare samarbete som 

kommer ske under hela mandatperioden. 

 
Filmer och bilder användes i annonsering tillsammans med ytterligare material 

som togs fram specifikt för valrörelsen. I det arbetet användes en reklambyrå som 

ordnade med annonsering så att vi kunde synas i appar, på en mängd hemsidor.  
 
Den fråga som fick mest uppmärksamhet i valet var personalfrågor. I linje med 

det var det största utspelet som gjordes och fick mest uppmärksamhet i den 

regionala valrörelsen lanseringen av Vänsterpartiets personalpolitiska manifest. 

Lanseringen gjordes tillsammans med Ida Gabrielsson och knöt an till det centrala 

utspelet om 70 miljarder till vården.  
 
Ett par debattartiklar skrevs också och togs med i lokalmedia, bland annat om sex 

timmars arbetsdag och att bygga ut kollektivtrafiken och sänka biljettpriserna. 

 

Valresultatet och styret i regionen 

Valresultatet 2022 blev i regionvalet blev 5,85 %, vilket var en minskning från 

valresultatet 2018 som var 6,86%. Det innebar att vi förlorade ett mandat.  
 
Valresultatet i stort i Värmland gav flera förändringar i mandatfördelning och 

Socialdemokraterna gick framåt med 3 mandat, vilket innebar att det redan när det 

preliminära valresultatet presenterades såg ut att bli ett maktskifte i regionen. 

Efter ungefär en månads förhandlingar presenterade Vänsterpartiet, 

Socialdemokraterna och Centerpartiet den 6 oktober att vi kommer att styra 

Region Värmland kommande mandatperiod. 

 



4 (6) 

Grunden för samarbetet är 16 prioriterade punkter. Samarbetet har mycket fokus 

på personalfrågor och att se till att basverksamheterna i hälso- och sjukvården 

stärks. 1177, ambulanssjukvård, digital vård, kvinnosjukvård och psykiatrin är 

några av de prioriterade områdena. Utöver det ska folkhälsan stärkas och den 

dynamiska kollektivtrafiken och miljöarbetet ska utvecklas. Vänsterpartiet har i 

överenskommelsen också möjlighet att hålla en egen linje i flygplatsfrågan. 
 
Förhandlingarna resulterade i att Vänsterpartiet har ordförandeposten i 

kollektivtrafiknämnden, (kommande) personalutskott, hjälpmedelsnämnden och 

patientnämnden samt andra vice ordförande i regionfullmäktige. Vi har också 2 

ordinarie och 1 ersättare i övriga stora nämnder samt i regionstyrelsen. Utöver det 

har Vänsterpartiet också ordförandeposten i Friskvården i Värmland samt en rad 

platser i samverkansorgan och styrelser. 

 

Politiska beslut av vikt 

Under 2022 fattades flera stora och viktiga beslut i Region Värmland. Ett av de 

var ett delbeslut i det stora beslutet om att bygga Nya CSK, nämligen att stommen 

i mottagningshuset kommer att byggas i trä. Det blir Sveriges första sjukhus i trä. 

Det ställdes även upp paviljonger som kommer att vara en del av de stora 

omflyttningar som kommer att göras under projekttiden som beräknas pågå fram 

till och med 2033. 
 
Kollektivtrafiken och regional utveckling fattade beslut om flera viktiga 

dokument för infrastruktur och kollektivtrafik. Under 2022 togs målbild för 

kollektivtrafiken i Värmland 2040 och Regionalt trafikförsörjningsprogram 

Värmland 2022-2026*, och även Länsplan för regional transportinfrastruktur i 

Värmland 2022–2033**. 
 
Ett historiskt och viktigt beslut som fattades under 2022 var att priserna i 

kollektivtrafiken sänktes. Enkelbiljetter sänktes mellan 10-25 %, där de längsta 

resorna sänktes mest. Periodkorten frystes. 
 

*Trafikförsörjningsprogrammet gäller för all regional kollektivtrafik inom 

Värmlands län och utgör grunden för beslut om allmän trafikplikt, den trafik som 

samhället finansierar. Oavsett beslut om allmän trafikplikt kan kommersiella 

företag, genom anmälan till myndigheten, etablera kommersiell trafik. 
 
**Länstransportplanen anger målen för utvecklingen av den regionala 

transportinfrastrukturen i Värmland. Utgångspunkten är det övergripande 

nationella transportpolitiska målet om en samhällsekonomiskt effektiv och 

långsiktigt hållbar transportförsörjning för medborgarna och näringslivet. 

Funktionsmålet handlar om att transportsystemet ska vara jämställt och 

tillgängligt för alla. Hänsynsmålet handlar om att medverka till högre säkerhet 

samt förbättrad miljö och hälsa.  

https://regionvarmland.se/download/18.720362ee17fb9c66d565ff98/1650898179478/L%C3%A4nsplan%20f%C3%B6r%20regional%20transportinfrastruktur%20i%20V%C3%A4rmland%202022-2033.pdf
https://regionvarmland.se/download/18.720362ee17fb9c66d565ff98/1650898179478/L%C3%A4nsplan%20f%C3%B6r%20regional%20transportinfrastruktur%20i%20V%C3%A4rmland%202022-2033.pdf
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Region Värmland – Regionfullmäktige 2022 till och med november, 
nämnder till och med december 2022 
Namn Partiförening

  
Ordinarie/ersättare
  

Övriga uppdrag 

Anna 
Hammar 

Hagfors Ordinarie Gruppledare, 
regionråd, RS, HSN 

Elisabeth 
Björk 

Karlstad Ordinarie  RUN, ersättare i RS, 
valberedningen RF 

Gert 
Raiml 

Arvika Ordinarie  KBN, valberedningen 
RF 

Bodil 
Murås 

Forshaga Ordinarie  Ersättare i HSN 

Parvane 
Assadbegl
i 

Karlstad Ordinarie  Ersättare i RUN 

Karina 
Nykvist 

Arvika Ordinarie  Demokratiberedninge
n, hovrätten 

Eva 
Alfredsson 
Olsson 

Grums Ersättare   
 

Patric 
Carlsson 

Eda Ersättare 
 

Gun-Britt 
Scherp 

Karlstad Ersättare Ersättare KBN 

Håkan 
Olsson 

Karlstad Ersättare 
 

Jan 
Eliasson 

Kil Ersättare 
 

Mina 
Jakobsso
n 

Karlstad Ersättare 
 

Ledamöter vid slutet av mandatperioden 

 

 

 
Övriga ledamöter i Region Värmlands nämnder 
Gun-Britt Scherp Karlstad Ersättare i KBN 
Lena Karlsson Karlstad KTN, förvaltningsrätten 
Patric Carlsson Eda Ersättare i KTN 
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Region Värmland – Regionfullmäktige 2022 från och med november, 
nämnder från och med januari 2023 
Namn Partiförening  Ordinarie/ 

ersättare  
Övriga uppdrag 

Elisabeth 
Björk 

Karlstad Ordinarie  Gruppledare, regionråd, RS,  
Ordförande i KTN, KTN AU, 
ersättare i Sjukvårdsregion 
Mellansverige, ordförande i 
Värmlandstrafik AB, 
Bussfastigheter i Kristinehamn 
AB, Gångjärnet i Karlstad AB, 
Kollektivtrafiknämndens 
tätortstrafikutskott samt 
Rådet för funktionsrätt, 
ledamot i Rådet för 
pensionärer. 

Gert Raiml Arvika Ordinarie  2:e vice ordförande i 
regionfullmäktige samt i 
demokratiberedningen, 
ordinarie i KBN, ledamot i 
Viltförvaltningsdelegationen, 
Jurymän första gruppen 

Parvane 
Assadbegli 

Karlstad Ordinarie  RS, HSN, HSN AU, ersättare i 
RF valberedning 

Patric 
Carlsson 

Eda Ordinarie  RUN, RF valberedning, 
ordförande i Patientnämnden 

Anne 
Hölmebakk 

Kristinehamn Ordinarie  HSN, Nätverk hälsa och 
demokrati, 
Samordningsförbund östra 
Värmland, RF valberedning, 
ordförande i Friskvården i 
Värmland 

Lena 
Karlsson 

Karlstad Ersättare Ersättare i RS, RUN, RUN AU, 
nämndeman förvaltningsrätt, 
jurymän första gruppen, 
ledamot Vanguard-initiativet 

Håkan 
Olsson 

Karlstad Ersättare KBN, KBN AU, jurymän första 
gruppen 

Liselott 
Lindberg 

Grums Ersättare Ersättare i KBN 

Mirja 
Snider 

Hammarö Ersättare Demokratiberedningen 

Matilde 
Konglevoll 

Säffle Ersättare Ersättare KTN, Ordförande 
Hjälpmedelsnämnden, 
Hjälpmedelsnämndens AU 

 


